



PAROISSE STE-ANNE PARISH

241 SECOND STREET • PO BOX 160 • MATTAWA ON P0H 1V0
"On unceded land of the Algonquin Nation".

CONTACT

Telephone/ Téléphone: 705.744.5391 Email/Courriel: stannemattawa@gmail.com
Facebook: mattawaontario or Fr. Tim Moyle

Pastor /Curé: Rev. Timothy Moyle

Office Assistant: Germaine Lafrenière

St Anne Cemetery superintendent / Cimetière Ste-Anne: Rolly Ribout

OFFICE: Tuesday & Wednesday 9am to 3pm

BUREAU: mardi et mercredi de 9h00 à 15h00

MASS SCHEDULE: see below ↓

HORAIRE DES MESSES: voir ci-dessous ↓

PENTECOST SUNDAY DIMANCHE DE LA PENTECÔTE May 19, 2024

LITURGICAL SCHEDULE/ CALENDRIER LITURGIQUE

May 20 to May 26, 2024 - le 20 mai au 26 mai, 2024

| Date | Time/Heure | Celebration/Fête | Intentions |
|-----------------------------------|------------------------------------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Monday/Lundi May 20/20 mai | No mass Pas de messe | Blessed Virgin Mary, Mother of the Church La bienheureuse Vierge Marie, Mère de L'Église | No mass Pas de messe |
| Tuesday/Mardi May 21/21 mai | No mass Pas de messe | FERIAL/FÉRIAL | No mass Pas de messe |
| Wed./ Mercredi May 22/22 mai | 11am/11h00 10 am to 3 pm | FERIAL FÉRIE ✚ Rosary after mass/ le rosaire après la messe ✚ Adoration | † Greg Humphrey By Lorraine & Robert Poisson |
| Thursday/Jeudi May 23/23 mai | 10am/10h00 | FERIAL/FÉRIAL | † Missa Pro Populo |
| Friday/Vendredi May 24/24 mai | No mass Pas de messe | FERIAL/FÉRIAL ✚ Chaplet of Divine Mercy - after mass ✚ Chapelet de la Miséricorde Divine - après la messe | † no mass/pas de messe Funeral mass for Deacon Frank Martel @ Sacred Heart Parish @ 11am |
| Saturday/Samedi May 25/25 mai | 11am 11h00 | FERIAL FÉRIE | † Funeral mass/funéraille for Fernand Perron |
| Sunday/Dimanche May 26/26 mai | 10:10am/10h10 Rosary/le rosaire | The Solemnity of the Most Holy Trinity La Sainte Trinité | † Fernand Perron By F.F.C.F. |
| Reader/lecteur: Jackie Lalonde | 10:30am / 10h30 English | | |

| | |
|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------|
| Last Sunday church attendance/ Participation à l'église le dimanche dernier | 144 |
| Sunday Collection May12, 2024/ Dimanche le 12 mai, 2024 (62 env. of 140) Thank you! Merci! | \$2260.66 |
| Repairs & Maintenance Fund / Fonds de réparation et d'entretien: | \$270.00 |
| Expenses for the week / Dépenses de la semaine : | \$ 234.17 |
| ** If you wish to make a E-transfer donation our email address for the E-transfer is Stannemattawa@gmail.com ** Si vous souhaitez faire un don par transfert électronique, notre adresse e-mail pour le transfert électronique est Stannemattawa@gmail.com | |

✚ Sacrament of Confessions -15 minutes before mass - the priest will be in the meeting room at the left side of the church near the side entrance.

✚ Sacrement des Confessions - 15 minutes avant la messe - le prêtre sera dans la salle de réunion sur le côté gauche de l'église près de l'entrée latérale

Notice: Celebration of Life for Albertine Lafreniere - Burial @ 11:30am at St Anne Cemetery following with a gathering at the Golden Age Club for close friends and family.

Notes from Fr. Tim - Notes du Père Tim

- I want to start by offering my apologies to St. Bernadette's Parish in Bonfield for not making it there last Sunday for Mass. After a rough night (health-wise) I slept through my morning alarm. I guess it's just further proof that the Diocese was correct in suggesting now is the time to take my pension and retire from full-time parish ministry.
- Je tiens tout d'abord à présenter mes excuses à la paroisse Sainte-Bernadette de Bonfield pour ne pas m'y être rendu dimanche dernier pour la messe. Après une nuit difficile (du point de vue de la santé), j'ai manqué d'entendre mon réveil matin. Je suppose que c'est une preuve de plus que le diocèse avait raison de suggérer qu'il est maintenant temps de prendre ma pension et de me retirer du ministère paroissial à temps plein.
- I regret to inform you that Deacon Frank Martel of Bonfield and Corbeil Parishes has died. Frank was administrator of Sacred Heart Parish for many years and served as a Deacon of the Diocese for more than 30years. His funeral Mass will be held in Sacred Heart Parish in Corbeil next Friday at 11 am. His family will be greeting those who wish to offer their personal sympathies from 10 to 11 am. Please keep his wife, Danielle, and his family in your prayers.

- *J'ai le regret de vous informer du décès du diacre Frank Martel des paroisses de Bonfield et Corbeil. Frank a été administrateur de la paroisse du Sacré-Cœur pendant de nombreuses années et a servi comme diacre du diocèse pendant plus de 30 ans. Sa messe de funérailles aura lieu à la paroisse du Sacré-Cœur de Corbeil vendredi prochain à 11 heures. Sa famille accueillera les personnes désireuses de lui témoigner leur sympathie personnelle de 10 à 11 heures. Veuillez garder son épouse, Danielle et sa famille dans vos prières.*
- Quite a few parishioners have asked me both when I will be leaving and who will be replacing me here as pastor. Unfortunately, I don't yet have this information so we will all just have to wait for the next Diocesan announcement regarding upcoming moves. The one thing I am fairly certain about is that I will be moving before the start of the summer season. But there will be advance notice and it will be shared with you once it is available.
- De nombreux paroissiens m'ont demandé quand je partirai et qui me remplacera en tant que pasteur. Malheureusement, je n'ai pas encore ces informations et nous devons donc attendre la prochaine annonce diocésaine concernant les déménagements à venir. La seule chose dont je suis à peu près certain, c'est que je déménagerai avant le début de la saison d'été. Mais il y aura un préavis et il vous sera communiqué dès qu'il sera disponible.
- While I am on the topic of departures, I wish to announce that Darlene Hotte of Ste. Bernadette Parish in Bonfield will be stepping away for her leadership roles at my request now that the parish office has been transferred to Corbeil. We thank her for the many years of service she has provided to the parish. With her departure, we are now in search of a Bonfield parishioner who will take responsibility for the cemeteries in Bonfield and Grand Desert. If you are interested in providing this service for your fellow parishioners, please let me or Albert Benoit know at your earliest convenience. Thank you.
- *Puisque je parle de départs, j'aimerais annoncer que Darlene Hotte, de la paroisse Sainte-Bernadette de Bonfield, quittera ses fonctions de direction à ma demande, maintenant que le bureau de la paroisse a été transféré à Corbeil. Nous la remercions pour les nombreuses années de service qu'elle a fournies à la paroisse. Avec son départ, nous sommes maintenant à la recherche d'un paroissien de Bonfield qui prendra la responsabilité des cimetières de Bonfield et de Grand Désert. Si vous êtes intéressé à offrir ce service à vos concitoyens, veuillez m'informer ou informer Albert Benoit le plus tôt possible. Je vous remercie de votre attention à ce sujet.*
- Sacred Heart Parish in Corbeil and those attending from St Thomas d'Aquin Parish, is searching for people to come together into two committees for the following purposes: parish fundraising activities and evangelization. If you are interested in either committee, please let me or Deacon Tim know. Thank you.
- *La paroisse du Sacré-Cœur de Corbeil, et ceux qui participe de la paroisse St Thomas d'Aquin, est à la recherche de personnes pour former deux comités dans les buts suivants : activités de collecte de fonds paroissiaux et évangélisation. Si vous êtes intéressé(e) en un ou l'autre de ces comités, faites-le moi savoir ou faites-le savoir au diacre Tim. Je vous remercie.*
- On behalf of St. Anne's Parish in Mattawa, I wish to offer our deep appreciation to Zoe Hunter-Cooter and Vicky DeMarco for their roles in preparing the students who have either made their first confession and communion which was celebrated at the start of the month as well as the candidate(s) who will be confirmed on the final Sunday of this month. I pray that their example might inspire others to step forward and take the initiative in other areas of parish life. Thank you, Zoe and Vicky, for you example and efforts to improve the sacramental life of our parish.
- *Au nom de la paroisse Sainte-Anne de Mattawa, je tiens à exprimer notre profonde reconnaissance à Zoe Hunter-Cooter et à Vicky DeMarco pour leur rôle dans la préparation des étudiants qui ont fait leur première confession et leur première communion au début du mois, ainsi que des candidats qui seront confirmés le dernier dimanche du mois. Je prie pour que leur exemple inspire d'autres personnes à aller de l'avant et à prendre des initiatives dans d'autres domaines de la vie paroissiale. Merci à Zoe et Vicky pour leur exemple et leurs efforts en vue d'améliorer la vie sacramentelle de notre paroisse.*
- We will continue to offer a public recitation of the Rosary 20 minutes in advance of the Sunday Mass in Mattawa (beginning at 10:10 am) throughout the month of May in honour of Our Blessed Mother. Why not make the effort to arrive early and join in this traditional and important prayer activity with the community? God only knows what graces both you and the parish might garner from praying the Rosary together, but we can be assured that they will be available for all who participate!
- *Nous continuerons à proposer une récitation publique du chapelet 20 minutes avant la messe dominicale à Mattawa (à partir de 10 h 10) tout au long du mois de mai en l'honneur de notre Sainte Mère. Pourquoi ne pas faire l'effort d'arriver tôt et de participer à cette activité de prière traditionnelle et importante avec la communauté ? Dieu seul sait quelles grâces vous et la paroisse pouvez obtenir en priant le chapelet ensemble, mais nous pouvons être assurés qu'elles seront disponibles pour tous ceux qui participent!*

Pastoral Appointments / Nominations pastorales

Reverend George Ryan Holly, diocesan administrator, announces the following appointments.

- Reverend Daniel JANUELEWICZ, O.M.I. will have a summer appointment as administrator of St. Mary Parish, Wilno and St. Casmir Parish, Round Lake. This appointment is effective May 10, 2024, until September 1, 2024.
- Reverend Timothy MOYLE will retire from parish ministry later this Spring due to reasons of health. Father Moyle has served in parishes throughout the Diocese of Pembroke since his ordination on May 13, 1989. We express our deep gratitude to Father Moyle for his priestly service, and the assurance of prayers as he prepares to begin a new chapter in his ministry.

Further pastoral appointments will be announced at a later date.